



Press Release

11th June 2023

ICOLD supports efforts to maintain safe dams in Ukraine

In October of 2022, ICOLD released a [statement](#) on a situation of great concern at the Kakhovka hydroelectric power station, imploring that national and regional facilities of such importance must remain instruments of peace and development and should never be used as instruments of war.

In recent days, the world's worst fears were realised and a catastrophic release of water from the dam ensued. While ICOLD has no knowledge of the actions taken, or of those responsible, the publicly available evidence suggests that the cause was most likely to have been deliberate, rather than accidental. This action is condemned in the strongest possible terms and the consequential cost in human, environmental and economic terms cannot be justified in respect of any military objective.

ICOLD anticipates that Ukraine is probably experiencing some difficulties assuring dam safety across the country with the shortage of operational and maintenance expertise, as a result of the displacement of people. Dam safety must always be given paramount priority and ICOLD would accordingly like to offer its support and assistance to Ukraine in any related area that may be of benefit.

ICOLD is currently holding [its annual meeting in Gothenburg in Sweden](#), with more than 1200 professionals from 77 countries (11-15 June 2023). This incident and its consequences are a major concern to the assembled delegates.

About ICOLD : The International Commission on Large Dams ([ICOLD](#)) was founded in 1928 to provide a forum for the exchange of knowledge and experience in dam engineering for engineers and others concerned with the development of water resources. Its objectives are to encourage improvements in dam engineering in all its aspects, and in all phases of the planning, design, construction and operation of dams and associated works. With 104 member countries, including Russia and Ukraine, ICOLD leads the profession in ensuring that dams are built and operated safely, efficiently, economically, and with a minimum environmental impact.

Contact

President of ICOLD Michel Lino President@icold-cigb.org

Media manager : Emmanuel Grenier emmanuel.grenier@icold-cigb.org



Communiqué de presse

11 Juin 2023

La CIGB soutient les efforts visant à préserver la sécurité des barrages en Ukraine

En octobre 2022, la CIGB a publié une [déclaration](#) sur la situation très préoccupante de la centrale hydroélectrique de Kakhovka, affirmant que les installations nationales et régionales de cette importance doivent rester des instruments de paix et de développement et ne jamais être utilisées comme instruments de guerre.

Ces derniers jours, les pires craintes se sont concrétisées et le réservoir a commencé à relâcher de l'eau de façon catastrophique. Bien que la CIGB n'ait pas connaissance des détails, les preuves accessibles au public laissent peu de doute : il s'agissait très probablement d'une action délibérée et non d'un accident. La CIGB condamne cette action avec la plus grande fermeté et son coût humain, environnemental et économique ne peut aucunement être justifiée par un quelconque objectif militaire.

La CIGB prévoit que l'Ukraine éprouve des difficultés à assurer la sécurité des barrages dans l'ensemble du pays en raison du déficit d'expertise en matière d'exploitation et de maintenance due au déplacement des populations. La sécurité des barrages doit rester une priorité absolue et la CIGB offre donc son soutien et son assistance à l'Ukraine dans tout domaine où cela pourrait être utile.

La CIGB tient actuellement [sa réunion annuelle à Göteborg, en Suède](#), avec plus de 1200 professionnels de 77 pays (11-15 juin 2023). Cet incident et ses conséquences sont une préoccupation majeure pour les délégués réunis.

A propos de la CIGB : La Commission Internationale des Grands Barrages ([CIGB](#)) a été fondée en 1928 pour offrir un forum d'échange de connaissances et d'expériences en matière d'ingénierie des barrages aux ingénieurs et autres personnes concernées par le développement des ressources en eau. Ses objectifs sont d'encourager l'amélioration de l'ingénierie des barrages sous tous ses aspects et dans toutes les phases de la planification, de la conception, de la construction et de l'exploitation des barrages et des ouvrages associés. Avec 104 pays membres, dont la Russie et l'Ukraine, la CIGB dirige la profession en veillant à ce que les barrages soient construits et exploités de manière sûre, efficace, économique et avec un impact minimal sur l'environnement.

Contact:

President of ICOLD Michel Lino President@icold-cigb.org

Media manager : Emmanuel Grenier emmanuel.grenier@icold-cigb.org